
سخنگوی قوه قضائیه خبر داد: 
10سالحبسبرای»تتلو«اجرامیشود

که  سخنگوی قوه قضائیه اظهار داشت: موضوع دارو 
کمیت  با سلامت مردم ارتباط دارد مساله مهمی برای حا
و بهداشت و درمان و بخش دارویی است؛ لذا نیاز بود 
موضوعات  جلسه  برگزاری  علت  شد.  برگزار  جلسه ای 
فراقوه ای بود که در دارو وجود دارد و لازم بود تقسیم کار 
صورت گیرد و از طرفی عدم اجرای برخی قوانین در این 
حوزه است که یا اجرا نشده یا کامل اجرا نشده بود که نیاز 
به بازنگری دارد. اصغر جهانگیر گفت: نباید اجازه دهیم 
با قاچاق دارو در بازار سیاه روبه رو باشیم؛ لذا نظارت 
بیشتر در این حوزه از موارد مهمی است که مورد بررسی 
قرار گرفت. در بررسی ها مشخص شد ۸۰۰ بیمارستان به 
سامانه رهگیری دارو وصل شده اند و حدود ۳۰۰ بیمارستان 
همچنان به سامانه رهگیری وصل نیستند و لازم بود در 
گیرد. وی ادامه داد:  این خصوص تصمیم گیری صورت 
به  کامل  به طور  نیز  داروخانه ها  اطلاعاتی  سامانه های 
سامانه های دارویی متصل نشده اند. به غیر از داروخانه های 
تحت پوشش بیمه سلامت و بیمه تأمین اجتماعی، سایر 
داروخانه ها هنوز اطلاعات خود را به صورت کامل در سامانه 
دارویی ثبت نکرده اند. این مساله نیاز به تصمیم گیری 
نهایی و اقدامات اصلاحی دارد. سخنگوی دستگاه قضا 
درباره آخرین وضعیت پرونده امیرحسین مقصودلو )تتلو( 
بیان کرد: نامبرده 2  پرونده مطروح دارد. یکی مربوط به 
توهین به مقدسات است که به تحمل ۵ سال حبس تعزیری 
به عنوان مجازات اصلی محکوم شده و با فرجام خواهی 
کنون در  پرونده در تیرماه به دیوانعالی ارسال شده و ا
دیوانعالی مفتوح است. وی افزود: پرونده دیگر مربوط به 
تشویق به فساد و فحشاست که به ۱۰  سال حبس محکوم 
شد. رای بدوی در دادگاه تجدیدنظر تایید شد و پرونده 
جهت اجرای حکم به اجرای احکام ارسال شده است. 
جهانگیر ادامه داد: نامبرده در زندان است. شایعاتی مطرح 
است که تسهیلاتی به او داده شده یا می شود که درست 
نیست. زندان نه تنها تسهیلاتی خلاف قانون به او نداده و از 
آن بهره مند نشده بلکه به دلیل رفتار خلاف قانون مشمول 
تنبیهات انضباطی شده است. سخنگوی قوه قضائیه در 
آخرین وضعیت پرونده حادثه معدن طبس،  خصوص 
اظهار کرد: پرونده مربوط به حادثه معدن طبس با ارجاع 
به هیأت کارشناسی در حال بررسی است. به محض وصول 
نظریه کارشناسی، اقدامات بعدی در دستور کار قرار خواهد 
گرفت. پیش از این، بازرسان اداره تعاون شهرستان طبس 
گزارش هایی ارائه کرده بودند که نشان دهنده عدم اجرای 
صحیح و کامل مقررات قانون کار در این معدن بوده است. 
از جمله تخلفات مطرح شده، عدم رعایت مقررات مربوط به 
طرح تجهیز، عدم دریافت تأییدیه های سالیانه برای صحت 
عملکرد سیستم اتصال به زمین، و عدم اندازه گیری میزان 
گاز در معدن قبل از شروع هر نوبت کاری و بررسی شبکه 
، کارشناسان  تهویه معدن است. وی گفت: در حال حاضر
کید شده است  در حال بررسی این گزارش ها هستند و تأ
که با تمامی مقصران و تقصیرات مرتبط با این حادثه با 
جدیت و قاطعیت برخورد خواهد شد. همچنین، حفظ 
حقوق جان باختگان و مصدومان این حادثه در اولویت 
قرار دارد. جهانگیر یادآور شد: همه مقصران حادثه طبس 
تحت تعقیب قرار خواهند گرفت. اصغر جهانگیر در خصوص 
آخرین وضعیت پرونده دو خبرنگار )الهه محمدی و نیلوفر 
حامدی خبرنگاران بازداشتی در ناآرامی های پس از مرگ 
مهسا امینی( عنوان کرد: 2 خبرنگار نامبرده که به اتهام 
»فعالیت تبلیغی علیه نظام« به یکسال حبس و به دلیل 
۵ سال حبس  « به  کشور »اجتماع و تبانی علیه امنیت 
محکوم شده بودند، در دادگاه تجدیدنظر از اتهام »همکاری 
با دولت متخاصم آمریکا« تبرئه شدند. وی افزود: با توجه به 
حکم صادره، مجازات اشد)پنج سال حبس( برای این افراد 
اعمال خواهد شد. پرونده آن ها جهت اجرای احکام به 
مراجع مربوطه ارسال شده است تا حکم نهایی اجرا شود. 
سخنگوی قوه قضائیه در خصوص برخورد قوه قضائیه با 
اینفلوئنسرها و کانال های خبری مستقل که اخبار کذب را 
منتشر می کنند؟ تصریح کرد: قوه قضائیه نسبت به انتشار 
که باعث برهم زدن امنیت روانی  شایعات و اخبار کذب 
جامعه و ایجاد بی نظمی می شود، حساسیت ویژه ای دارد 
کنون نشان داده، با قاطعیت قضائی با این  و همچنان که تا
موارد برخورد می کند. در مواردی که انتشار مطالب مربوط به 
اشخاص باشد، رسیدگی و تعقیب قضائی منوط به شکایت 
که محتوای منتشر شده،  کی است. اما در مواردی  شا
عموم جامعه را تحت تأثیر قرار دهد مدعی العموم ورود 
می کند. وی افزود: در صورت انتشار محتوای خلاف واقع 
یا مخل امنیت روانی، ابتدا به مدیر تارنمای مربوطه تذکر 
داده می شود تا فورا اقدام به رفع اثر از محتوای مجرمانه 
کنون بیش از ۹۵ درصد  کند. بر اساس آمارهای واصله، تا
از افرادی که به دلیل انتشار محتوای خلاف واقع و مخل 
امنیت روانی جامعه مورد تذکر قرار گرفته اند، بلافاصله 
نسبت به رفع اثر از اقدام مجرمانه خود اقدام کرده اند و این 
موارد منجر به تشکیل پرونده قضائی نشده است. جهانگیر 
درباره بازگشت دانشجویان اخراجی یا تعلیقی به دانشگاه ها 
ابر از کرد: پرونده دانشجویان و اقدامات انجام شده در 
خصوص آنها، پیرامون وقایع اغتشاشات سال ۱۴۰۱ عمدتا 
ح بوده که در صلاحیت  به عنوان مسائل انضباطی مطر
دانشگاه ها است و از طرف دانشگاه ها پیگیری شده است. 
از این رو بحث اخراج و بازگشت آنها چون ارتباط به وزارت 
علوم دارد، قوه قضائیه در این زمینه وظیفه ای ندارد. وی 
تصریح کرد: در خصوص اقدامات مجرمانه برخی از افراد 
اعم از دانشجو یا غیردانشجو که در این مسیر انجام دادند، 
برای این افراد نیز پرونده قضائی تشکیل شد. در سال ۱۴۰۱ 
کثر قریب به اتفاق آن ها با رأفت اسلامی نظام مشمول عفو  ا
گر کسی پس از  رهبری شدند و پرونده آن ها مختومه شد. ا
مختومه شدن پرونده اش مجدد مرتکب جرمی شده باشد، 
گانه برای او تشکیل خواهد شد لذا در این  پرونده ای جدا
خصوص پرونده هایی که مربوط به شورای انضباطی بوده 
مربوط به دانشگاه ها است. سخنگوی دستگاه قضا تصریح 
کرد: موضعی که رئیس جمهور محترم دارند در خصوص 
فعالیت های انضباطی است که دانشگاه نسبت به آنها 

اعمال کرده  است.

دولت  شجاعی:  حمید  ملی-  آرمان 
چهاردهم در میانه ناامیدی مردم از تغییر 
روندها و شرایط جامعه در حوزه های مختلف 
روی کار آمد. جایی که مسعود پزشکیان با 
حرف هایی از جنس مردم توانست نگاه آنها را 
نسبت به حق تعیین سرنوشت خود و مشارکت 
در انتخابات تغییر دهد و بخشی از جامعه 
را پای صندوق های رای بیاورد تا مجددا نور 
امیدی در دل مردم بتاباند که هنوز هم می شود 
با تغییر برخی روندها، رویکردها، اقدامات و 
تصمیم گیری ها شرایط را از وضع موجود به 
موقعیت مطلوب تغییر داد. از همین جهت 
نیز شاهد بودیم که با وجود هزینه های فراوان 
جریان رقیب؛ مردم پزشکیان را برگزیدند تا 
نهمین رئیس جمهورشان باشد که به حل و 
فصل مشکلاتشان بپردازد. اما آنچه باعث اقبال 
جامعه به مسعود پزشکیان شد نه شعارها و 
وعده های زیبا و شیرین بلکه برای اولین بار 
بیان درد و راهکار برای علاج درد بود؛ چیزی که 
در دوره های قبلی یا اصلا بدان پرداخته نشده 
بود یا اینکه بسیار کم مورد توجه قرار گرفته 
شده بود. از همین جهت نیز مردم به سمت 
ح کرد و گفت  کسی رفتند که دردشان را مطر
برای درمان دردها تلاش می کند. حال قریب به 
۳ ماه از روی کارآمدن دولت پزشکیان گذشته 
است و تقریبا ارکان مختلف دولت از جمله 
هیأت وزیران انتخاب، انتصاب و در جای خود 
مستقر شده اند و دولت در مسیر برنامه های 
تعیین شده در حال پیش روی و فعالیت است. 
با این حال واقعیت امر بر آن است که دولت در 
مسیر خود با چالش های مختلفی روبه رو است 
که از قضا در این حوزه ها شعارها و قول هایی 
نیز داده است که به حل و فصل این چالش ها 
نیز بپردازد. مساله فیلترینگ و لزوم برداشته 
شدن آن یکی از این مسائل بوده است که به 
نظر می رسد تلاش ها چه در دولت و چه در 
شورای عالی فضای مجازی در این خصوص 
در حال انجام است. حل مسائل اجتماعی 
از جمله مهم ترین آنها یعنی مساله برخورد با 
بانوان و قانون عفاف و حجاب یکی دیگر از این 
مسائل است که به نظر می رسد دولت در این 
حوزه نیز گام هایی را برخواهد داشت و  باید دید 
در ادامه در این حوزه چه اتفاقاتی رخ خواهد 
 FATF داد. مساله مهم  دیگر ماجرای حل لوایح
کید رئیس جمهور نیز  است که بسیار مورد تا
بوده است و به طور مشخص تاثیر مستقیم بر 
اقتصاد کشور دارد و به نظر می رسد با تصمیمی 

درست در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
می توان این مساله مهم را نیز حل و فصل کرد. 
با این حال از مشکلات اقتصادی به عنوان یکی 
از مهم ترین مسائلی که نه این دولت بلکه همه 
دولت ها با آن دست به گریبان بوده اند نباید 
به راحتی گذشت. مشکلاتی که رئیس جمهور 
نیز بر لزوم برنامه ریزی در جهت حل آنها و تاثیر 

کید دارد.  این اقدامات در معیشت مردم تا

    گام بزرگ دولت
همه دولت ها برای اینکه بتوانند حمایت 
مردم را به دست آورند تلاش می کنند وعده های 
اقتصادی بدهند و در این عرصه موفقیت هایی 
به دست آورند. هر چند که موفقیت در این 
حوزه در برخی دولت ها پررنگ تر و در برخی 
دیگر کمرنگ تر بوده است. دولت پزشکیان 
نیز از این قاعده مستثنی نیست و گرچه مثل 
دولت های سابق وعده های فضایی در جهت 
حل مشکلات اقتصادی جامعه نداده و بیهوده 
هم به مردم در باغ سبزی نشان نمی دهد؛ 
اما به هر جهت از آنجا که مردم همواره در 
بررسی عملکرد دولت ها عملکرد اقتصادی را 
به عنوان اولین شاخص در نظر می گیرند و به 
بیان دیگر مسائل اقتصادی پیشانی عملکرد 
دولت هاست لذا دولت پزشکیان نیز همان طور 
که رئیس جمهور در زمان انتخابات و پس از آن 
گفته بود باید اقداماتی در جهت حل و فصل 
مشکلات اقتصادی به ویژه اقدام عاجل در 
جهت ساماندهی مشکلات معیشتی جامعه و 
مقابله با تورم و افزایش لجام گسیخته قیمت ها 
در حوزه های مختلف انجام دهد. گرچه دولت 

رئیسی گامی در جهت جراحی اقتصادی انجام 
داد، اما به گواه بسیاری از اقتصاددانان این 
اقدام چندان موفق نبود و تاثیری هم نداشت. 
گر  لذا پزشکیان و تیم اقتصادی مجرب اش ا
باید  انجام دهند  هم می خواهند جراحی 
با دقت، مهارت و همچنین با در نظرگرفتن 
تبعات و پیامدهای آن دست به چنین اقدامی 
گفته پیداست که تاثیر مسائل  بزنند. از طرفی نا
بین المللی به ویژه تحریم ها بر اقتصاد ایران 
امری بدیهی است که بدون حل و فصل و 
رسیدن به یک نتیجه مطلوب در آن نمی توان 
چنان امیدی به بهبود اقتصاد کشور داشت. 
البته جای امیدواری است که دولت برای این 
امر نیز هم برنامه درستی دارد و هم از کارگزاران 
توانمند و کارآمدی بهره می برد. به نظر می رسد 
دولت هر چه بیشتر بتواند در یک هماهنگی با 
کمیت در راستای وفاق ملی  سایر قوا و ارکان حا
مدنظر پزشکیان مشکلات اقتصادی و موانع 
پیش روی حل آنها را بردارد بسیار بهتر می تواند 
اعتماد جامعه را به خود ترمیم و همچنین آن 6۰ 
درصد که در مرحله اول انتخابات در انتخابات 
شرکت نکردند را برای حمایت از خود و حضور 

در انتخابات بعدی ترغیب کند. 

چالش های  ملی  وفاق  با  دولت   
اقتصادی را به سرانجام برساند

یک کارشناس مسائل اقتصادی در خصوص 
چالش های  با  دولت  مواجهه  چگونگی 
اقتصادی پیش رو اظهار داشت: برنامه  دولت 
برای اجرا برنامه هفتم است به بیان ساده تر 
دولت چهاردهم می خواهد برنامه پنج ساله 

هفتم را اجرا کند و برای اجرای برنامه پنج ساله 
هفتم نیز حدودا سالی 2۰۰ میلیارد دلار منابع 
لازم است. هادی حق شناس به »آرمان ملی« 
از محل بودجه عمومی،  که  گفت: منابعی 
در  بانک ها  که  منابعی  و  شرکت ها  بودجه 
اختیار دارند در خوشبینانه ترین حالت شاید 
بتوان گفت که ۵۰ درصد را بتواند تامین کند. 
یا به عبارتی بیش از ۵۰ درصد منابعی که قرار 
است تامین بشود تا اهداف برنامه هفتم که 
: رشد اقتصادی ۸ درصد، نرخ  عبارت است از
بیکاری تک رقمی و همچنین جذب یا رشد 
ک را  سرمایه گذاری کشور که بتواند نرخ استهلا
جبران کند و بخشی از عقب ماندگی های دهه 
۹۰ را جبران کند. این منابع طبیعتا باید خارج 
از سه منبعی که ذکر شد یعنی بانک ها بودجه 
شرکت های دولتی و بودجه عمومی دولت 
تامین شود. استاندار گیلان بیان کرد: شرط 
تامین این قسمت دوم منابع این است که 
چالش های خارجی کشور به سرانجام برسد. 
از جمله همین بحث تحریم های ظالمانه بر 
FATF اقتصاد ایران و بحث عدم الحاق کشور به

و برگشت مسائل اقتصادی ایران به روال جاری. 
طبیعتا با توجه به ظرفیتی که اقتصادی ایران 
دارد به هر دلیلی از جمله تحریم های ظالمانه 
چه برای جذب تکنولوژی خارجی و چه برای 
جذب منابع خارجی و حتی منابع ایرانیان 
خارج از کشور نمی تواند از آن ظرفیت استفاده 
کند. به نظر می رسد که دولت به یک ایده و 
اراده ای رسیده است و مجموع سفرهایی که 
آقای رئیس جمهور در این مدت کوتاه انجام 
داده و همچنین مجموعه سیاست های دولت 
در همین مدت کوتاه بیانگر این است که دولت 
هم مساله را می داند، هم راه حل را می داند و 
هم اراده ای شکل گرفته که این مسائل را حل 
کند. وی افزود: به نظر می رسد که دولت با توجه 
به راهبردی که انتخاب کرده می تواند چالش 
بیرونی و برخی از نابسامانی هایی که در بخش 
اجرایی وجود دارد را حل و فصل کند. باید به 
دولت فرصت داد تا با توجه به مجموعه مسائلی 
که در کشور وجود دارد در نهایت بتواند با راهبرد 
اتخاذ شده هم به جذب منابع برای اجرای 
برنامه هفتم برسد و هم اینکه علاوه بر منابع 
وفاقی که امروز دولت ایجاد کرده و شعار وفاق 
ملی که سرلوحه کار خودش قرار داده با این 
اجماع سازی که شکل داده بتواند چالش های 
مختلف اقتصاد ایران را در عرصه های مختلف 

به یک سرانجام برساند. 
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گــــزارش

ذره بین

»آرمان ملی« چالش های پیش روی دولت را مورد بررسی قرار می دهد

حل مشکلات اقتصادی بر پایه وفاق ملی
    پزشکیان هم دردشناس است هم درمانگر

آرمان ملی _ مطهره شفیعی: در شهرداری تهران چه 
می گذرد، هر از چندگاهی خبر مفقودی گزارش می شود و 
در نهایت هم پیدا نمی شود. گم شدن کتاب های آیت ا... 
طالقانی یکی از موارد عجیب است که خبر آن منتشر شد. ۴ 
مهر ابوالحسن طالقانی، فرزند ارشد زنده یاد آیت ا... طالقانی 
در پاسخ به وضعیت این سال های خانه  پدری اش واقع در 
خیابان نورمحمدی، کوچه طالقانی گفت: »در سال های 
۷6 و ۷۸، آن موقع شهرداری تهران نشان داد که این خانه 
را دارد تبدیل به کتابخانه می کند. ما هم کتاب های آیت ا... 
طالقانی را در حد نسبتا تکمیل جمع آوری کردیم و تحویل 
کتابخانه فعال شد.  کتابخانه دادیم و واقعا هم این  این 
بود.  اجرایش  متولی  تهران،  شهرداری  فرهنگی  بخش 
تابستان ها، بچه ها به جای آنکه سرکوچه جمع شوند، به 
کتابخانه مراجعه می کردند. کافی شاپ هم آنجا درست کردند 
و خوب بود.« او ادامه داد: »ما هم گاهی به آنجا سر می زدیم 
و خوب بود. اما اخیرا می بینیم که درب آنجا قفل شده است 
و می بینیم که حتی کتاب های آنجا را با همان مهر کتابخانه 
دارند به بیرون می فروشند!« ۵ مهر رسول جعفریان، در 
توییتی نوشت: »امروز تعدادی کتاب با مهر کتابخانه آیت ا... 
طالقانی را در بازار کهنه کتاب دیده است.« این کتاب ها از 
خانه  او که کتابخانه شده به بازار راه یافته است. جای سوال 
است که این آثار چگونه به آنجا منتقل شده اند. کتابخانه  
آیت ا... طالقانی در سال ۱۳۷۳ به شهرداری فروخته شد و 

زیرنظر این نهاد اداره می شود. 

   کتب آیت ا... طالقانی در بازار
روز گذشته سخنگوی شهرداری تهران درباره ماجرای 
فروش بخشی از کتاب های این کتابخانه در بازار نیز اینطور 
توضیح داد: پس از تخلیه خانه به منظور مرمت و بازسازی، 
کتاب ها در یک انبار دپو شده بودند که به دلیل یک سرقت 
کتاب ها مفقود می شود و پرونده  از این انبار بخشی از 
گاهی تهران باز بوده و شهرداری  این سرقت در پلیس آ
کی این پرونده در انتظار نتیجه است.  تهران به عنوان شا
آیت ا... طالقانی در  کید بر اینکه خانه  با تأ محمدخانی 
مراحل مرمت و بازسازی قرار دارد، درباره ثبت ملی این 
خانه هم گفت: وزیر میراث فرهنگی نسبت به این مساله 

اقدام کرده است و ما هم از ثبت ملی این خانه استقبال 
می کنیم. محمدخانی با اشاره به اینکه این خانه از جمله 
ساختمان های ناایمن شناخته شده و باید مرمت می شد، 
کید شهرداری منطقه  کید کرد: دلیل توقف مرمت هم تأ تأ
بر این بوده که باید مرمت گسترده تری نسبت به تصمیمات 
قبلی انجام شود و در نتیجه نیازمند تصویب بودجه بیشتری 
شد. وی در خصوص اخباری که درباره فروش اموال خانه در 
برخی رسانه ها منتشر شده است، بیان داشت: این خانه از 
سال ۱۳۷۳ بدون اموال فروخته شد اما در همان سال های 
دهه هفتاد اعضای خانواده تعداد محدودی کتاب را که 
گفته می شد متعلق به شخص آیت ا... طالقانی بوده است به 

کتابخانه اهدا کردند. 

   ون ها هم گم شدند؟
کتب آیت ا... طالقانی نبود بلکه  این روزها فقط بحث 
زمزمه هایی مبنی بر گم شدن خودرو های »ون« هم شنیده 
شد.. ۱۷ مهر و در دویست  و شصت  و نهمین جلسه شورای 
کانی، شهردار  شهر تهران باز هم موضوع داماد علیرضا زا
ح شد و حبیب کاشانی،  تهران و حتی پدر آقای داماد مطر
عضو شورای شهر تهران از آقای داماد به عنوان بختک یاد 
کانی( که در شهرداری  کرده و خواست که درباره او )داماد زا
، تعیین تکلیف شود. سیدجعفر  هیچ کاره است اما تصمیم گیر
گذاری  »وا موضوع  گر  ا کرد،  کید  تا نیز  هاشمی  تشکری 
که وزارت کشور در اختیار شهرداری قرار داد  ون هایی« 
ح سوال می شویم. او در حالی  مشخص نشود مجبور به طر
« را مطرح می کند که پیشتر  استفاده از ابزار »سوال از شهردار
۴ بار از این ابزار استفاده شده و با وجود عدم ارائه پاسخ های 
قانع کننده از سوی شهردار تهران آنها نتوانسته اند به مرحله 
استیضاح برسند چرا که دوسوم اعضای شورای شهر تهران 
باید به استیضاح شهردار رای بدهند و استیضاح کنندگان 
کنون بیش از ۱۰ نفر نیستند. شاید به همین دلیل  کانی تا زا
کانی هم شورای شهر تهران را جدی  است که معاونان زا
نمی گیرند و با وجود آنکه از دستور جلسه خبر داشتند، 
محسن هرمزی، معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری برای 
ارائه توضیح در صحن حاضر نشد که با اعتراض ناصر امانی 

نیز روبه رو شد. 

   تابلوها هم  گم شدند
خبر گم شدن تابلوهای موزه امام علی )ع( را اولین بار 
ناصر امانی، عضو شورای شهر تهران اعلام کرد. ناصر امانی 
در دویست و شصت و نهمین جلسه شورای اسلامی شهر 
تهران در تذکری از بازنگشتن تابلوهای قیمتی موزه امام 
علی)ع( خبر داد و گفت: »در بند ۸ ماده ۸۰ قانون اختیارات 
و وظایف شورا و شهرداری، وظیفه شورای اسلامی شهر 
در نظارت بر اداره و حفظ دارایی های شهرداری مشخص 
گزارشی به شورا رسیده  شده است.« او خاطرنشان کرد: »
که نشان می دهد ۳۰ تابلو هنری ارزشمند از موزه امام علی 
ج از شهرداری  )ع( به منظور برگزاری نمایشگاهی به خار
گذار شده، اما این نمایشگاه برگزار نشده و تابلوها به موزه  وا
بازنگشته اند. مسئولان موزه پیگیری های زیادی انجام 
داده اند، اما به تماس های آنها پاسخ داده نشده است.« 
پس از آن برخی رسانه ها مدعی شدند این آثار به کشور 
 World art Dubai امارات منتقل شده اند و براساس سایت
۱۴ اثر فاخر هنرمندان ایرانی فروخته شده اند. براساس این 
کبر  گزارش پنج اثر از عنایت ا... نظری نوری، ۴ اثر از علی ا
صادقی، دو اثر از هانیبال الخاص، رضا هدایت و رضوان 
 ، صادق زاده و یک اثر از آیدین آغداشلو، محمود جوادی پور
حسین محجوبی، صادق تبریزی، احمد خلیلی فرد، خسرو 
مهدی  توحیدی،  حبیب  محمد تاتاری،  آنه  خسروی، 
کری، طاهر شیخ الحکما،  حسینی، احمد وکیلی، علی ذا
له ای و بابک خدابنده از موزه امام  علی شیرازی، نعمت لا
ج شده است. این رسانه مدعی شده است که  علی)ع( خار
آثار هنری فروخته شده موزه امام علی)ع( توسط موسسه 
فرهنگی و هنری ماهستان بوده که اطلاعاتی از آن در دست 
نیست. یکبار شهرداری مدعی بازگرداندن تابلوها شد اما 
برخلاف ادعای شهرداری مبنی بر بازگشت تابلوها به موزه 
امام علی )ع(، مدیر روابط عمومی این موزه گفت: »تابلوها 
به این موزه بازنگشته اند.« او در پاسخ به اینکه آیا ارزش ۳۰ 
میلیاردی یکی از تابلوهای گم شده واقعی است، توضیح 
داد: »جدا از ارزش مالی تابلوها، ارزش معنوی آن بسیار 
مهم است اما درباره این عدد نیز غلو شده و این رقم نیست 
با این حال ارزش معنوی این تابلوها بسیار مهم تر از ارزش 

مادی آنهاست.«

 گزارش »آرمان ملی« از حواشی این روزهای شهرداری تهران

مفقودیهایشهرداریهرروزبیشترمیشود؟
      گم شدن ون های شهرداری واقعیت داشت؟

 دوئل »یارانِ پزشکیان« 
و »موافقان فیلترینگ« 

۸رأیدولتمردان
مقابل1۹رأیموافقوممتنع در

این روزها پای دردودل مردم که بنشینید، 
با رنگ  گلایه هایی  گلایه های زیادی دارند؛ 
و...  اجتماعی  فرهنگی،  اقتصادی،  بوی  و 
مساله  آنان  دغدغه  مهم ترین  از  یکی  اما 
فیلترینگ، محدودیت های فضای مجازی و 
سرعت اینترنت است. سرعت اینترنتی که این 
روزها آنقدر کند است که به هزار جان کندنی 
صفحات داخلی را باز می کند و شهروندان برای 
دانلودکردن یک مقاله یا فیلم باید ساعت ها از 
وقت و کار خود بزنند و صبر کنند تا آسه آسه فایل 
موردنظر بارگیری یا بارگزاری شود. اما نکته تلخ تر 
این است که با وجود سرعت ضعیف اینترنت و 
پول هایی که برای خرید بسته های بی کیفیت به 
حساب اپراتورها ریخته می شود، برای استفاده 
گرام،  از اپلیکشین هایی چون ایکس، اینستا
تلگرام و... باید ماهیانه پول زیادی را صرف خرید 
فیلترشکن کنند؛ فیلترشکن هایی که نه تنها گره 
از کار مردم باز نمی کنند بلکه بر نارضایتی شان 
هم روز به روزافزون می کند؛ البته طرف دیگر 
کاسبان فیلترشکن ها هستند که سودهای کلانی 

روانه جیب شان می شود. 
    ادامه فیلترینگ 

اما فیلترینگ موضوعی بود که بارها مسعود 
به  انتخاباتی  رقابت های  ایام  در  پزشکیان 
آن اشاره و حتی تعبیر زندگی در قفس را برای 
فیلترینگ به کار برد؛ »همه دنیا در مواقع خاص 
کشور ما  محدودیت دارند اما فیلترینگ در 
باعث دکان بازشدن برای برخی شده است 
و فیلترشکن امکان محدودیت را ندارد. ما 
باید کاری کنیم مردم در فضای مجازی راحت 
کار کنند و نمی توانید بگویید ما می خواهیم 
کنیم و ارتباطی با دنیا  در یک قفس زندگی 
نداشته باشیم. بازار فیلترشکن ها یک اشتباه 
است که باید جمع شود. صاحبان شرکت ها 
با پلتفرم های بزرگ صحبت کنند و این مساله 
کنند.« اما با وجود  مسئولیت پذیری را حل 
آنکه پزشکیان برای رفع فیلترینگ در دولت 
چهاردهم تضمین داده بود و انتظارها بر این 
ع وقت محدودیت ها را برطرف  بود که در اسر
شود اما در ۷۰ و چند روزی که از سکانداری او بر 
مسند قوه مجریه می گذرد خبری از به سرانجام 
رسیدن وعده مهم نشده و حتی سرعت اینترنت 
کاهش بیشتری یافته است. به بیان دیگر، به  رغم 
اینکه دولت همچنان برای برداشتن فیلترینگ 
وعده هایی به مردم می دهد اما خروجی کار 
آنان چندان امیدبخش نبوده است. با این 
حال، فاطمه مهاجرانی، سخنگوی دولت اخیرا 
گفته که »موضوع فیلترینگ در جلسه هیات 
ح شد که وزیر ارتباطات در حال  دولت مطر
پیگیری است. رئیس جمهور بر همان عهدی که 
بستند، هستند.« ستار هاشمی، وزیر ارتباطات 
و فناوری، نیز اظهار کرد: »به صورت طبیعی و 
قطعا صحبت های آقای رئیس جمهور در رابطه 
با مطالبه مردم و صحبت هایی که در زمینه 
اینترنت کردند به صورت جدی دنبال می کنند. 
بنابراین اینکه گشایش هایی اتفاق خواهد افتاد 
اما با یک نگاه کارشناسی. ما باید در این فضا 
باید از فضای شتاب زده غیرکارشناسی پرهیز 
کنیم. بنابراین در قولی که آقای رئیس جمهور 
در این زمینه داده اند و ما هم دنبال خواهیم کرد 
حتما گشایش اتفاق خواهد افتاد.« اما برخلاف 
چهاردهم،  دولتمردان  وعیدهای  و  وعده  
در اولین جلسه شورای عالی فضای مجازی 
که در چند روز گذشته برگزار شد، خبری رفع 
مسدودیت های اپلیکیشن هایی چون تلگرام و 
گرام نشد و رئیس جمهور صرفا به بررسی  اینستا
دستوری برای موضوع فیلترشکن فروش ها 
بسنده کرد. حال آنکه با رفع فیلترینگ خود به 
خود بازار سیاه فیلترشکن نیز بسته خواهد شد.

  مانع بزرگ پیش روی دولت 
سوال مهم اما این است که فیلترینگ چه 
زمانی برداشته خواهد شد و آیا رئیس دولت 
چهاردهم به یکی از مهم ترین وعده های خود 
عمل خواهد کرد؟ »مردم قضاوت کنند! بروید 
نظرسنجی کنید، ببینید مردم چه می گویند! 
هدف من این است که موانعی که بر سر راه 
زندگی مردم ایجاد شده برطرف شود. خیلی 
روشن است، فیلترینگ را ما راه انداختیم، 
از  از دست دادیم، خیلی  را  از شغل ها  کلی 
کسانی که از این طریق امرار و معاش می کنند 
زندگی شان به هم ریخته است.«؛ »ما آمده ایم 
در مقابل حامیان فیلترینگ و کاسبان تحریم و 
کسانی که راه آزادی را مسدود کردند قرار بگیریم 
و با استفاده از نخبگان تمام قدرت خود را به کار 
بگیریم، ما نیازمند عقلانیت هستیم. ما نگرانیم 

افرادی با اندیشه متحجرانه هستیم.« 

 تقابل موافقان و مخالفان فیلترینگ
 بر اساس آنچه که غلامرضا مصباحی مقدم، 
دولتمردان  تلاش  از  اصولگرا  سیاسی  فعال 
چهاردهم برای رفع فیلترینگ روایت کرده و 
پیش از آن هم پزشکیان از نوشتن یک نامه 
توسط وزیر ارتباطات برای رفع فیلترینگ و 
بررسی آن در شورایعالی فضای مجازی گفته 
بود، دولتی ها کار سخت و پرمشقتی را برای 
برطرف کردن محدودیت های فضای مجازی 
که با بررسی مواضع اعضای  دارند. چنانچه 
حقوقی و حقیقی این شورا می توان دریافت که 
گر همه اعضای دولت را موافق رفع فیلترینگ  ا
در نظر بگیریم، سهم آنان در میان 2۸ نفر، فقط 

۸ رأی است.


